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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

7. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 20. svibnja 2024. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 6. sjednice IO HPS-a 25. 3. 2024. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 6. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 6. sjednice IO HPS-a 

Članovi Izvršnog odbora nemaju primjedbi na izvješće o realizaciji odluka i zaključaka 6. 
sjednice IO HPS-a. 

 
3. Osvrt na održane akcije povodom 150. obljetnice 

Utvrđuje se da se aktivnosti povodom 150. obljetnice organiziranog planinarstva odvijaju 
prema planu. 

− Uspon na Klek 13. travnja. Na usponu je sudjelovalo oko 2000 planinara, među 
kojima i pokrovitelj obilježavanja 150. obljetnice organiziranog planinarstva u 
Hrvatskoj predsjednik Republike Hrvatske Zoran Milanović te vodstvo Planinske 
zveze Slovenije, s kojim je dan ranije u Ogulinu održan redovni godišnji sastanak. U 
prigodnom programu na Kleku okupljenima su se obratili predsjednik HPD-a Klek 
Zdenko Trninić, predsjednik HPS-a Darko Berljak, predsjednik PZS-a Jože Rovan i 
gradonačelnik Grada Ogulina Dalibor Domitrović, a nakon toga izvedena je atraktivna 
pokazna vježba Hrvatske gorske službe spašavanja, uz uporabu helikoptera. Velik broj 
planinara popeo se na vrh Kleka, a nakon silaska u Bjelsko za sve sudionike bio je 
osiguran besplatan obrok. Posebno značajan je bio doprinos HPD-a Klek i Grada 
Ogulina. U organizaciji i izvedbi uspona sudjelovalo je više od stotinu volontera, 
članova HPD-a Klek, planinarskih vodiča HPS-a i članova HGSS-a. Članovi Izvršnog 
odbora ocjenjuju da sve bilo priređeno i izvedeno vrlo kvalitetno te da svi koji su tome 
doprinijeli zaslužuju pohvale i zahvale. 

− Glavne skupštine EUMA-e i BMU-a. Od 10 do 12. svibnja u Nacionalnom parku 
Paklenica održane su glavne skupštine EUMA-e i BMU-a te radni sastanci ekspertnih 
skupina EUMA-e za planinarske putove, objekte i penjanje. Na skupštini je 
sudjelovalo ukupno 59 predstavnika planinarskih saveza iz cijele Europe, a vodio ju je 
predsjednik EUMA-e Josef Klenner (DAV, Njemačka). Na početku skupštine u 
Podzemnom gradu Paklenice okupljenima se obratio predsjednik HPS-a Darko Berljak 
te je prikazan kratak video o hrvatskim planinama i planinarstvu. U sadržajnom 
dnevnom redu od 13 točaka prihvaćena su izvješća o radu, donesene odluke koje 
predstavljaju uporište za daljnji rad EUMA-e, a u punopravno članstvo EUMA-e 
primljena su dva nova saveza (iz Irske i Kosova) te je u peteročlano predsjedništvo 
EUMA-e izabrano dvoje novih potpredsjednika (iz Crne Gore i Italije). Skupština je 
zaključena zahvalom EUMA-e i predstavnika europskih planinarskih saveza 
Hrvatskom planinarskom savezu na izvrsnoj organizaciji i gostoprimstvu. Za sudionike 
skupštine bilo je organizirano piće dobrodošlice, svečana večera, posjet Winnetou 
muzeju, razgled špilje Manita peć, penjanje u stijenama Paklenice i druge aktivnosti. 
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− Izdavanje knjige Planine/Mountains. U razdoblju od prošle sjednice priređena je, 
prelomljena i tiskana knjiga „Planine/Mountains“, posvećena 150. obljetnici 
organiziranog planinarstva. Knjiga je tiskana u suizdavaštvu HPS-a i Hanza medije. 
Knjiga sadrži 296 stranica, a sastoji se od tri cjeline: Hrvatske planine, Razvoj 
organiziranog planinarstva, Planinarske djelatnosti i postignuća. Knjiga je svečano i 
uspješno predstavljena na otvorenju festivala Brdo knjiga u Samoboru 16. svibnja 
2024., gdje je sudjelovala i ministrica kulture Nina Obuljen Koržinek. 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava da se knjiga daruje svima koji su pridonijeli 
ostvarenju knjige i čiji su materijali korišteni u njezinoj pripremi, utvrđuje osnovnu 
prodajnu cijenu knjige „Planine/Mountains“ od 30,00 € te odobrava da se tijekom 
promotivnog razdoblja do svečane akademije 15. listopada 2024. knjiga prodaje po 
promotivnoj cijeni od 25,00 €.  

 
4. Informacija o održanom sastanku vodstva PZS-a i HPS-a u Ogulinu 12. travnja 2024. 

U Ogulinu je u petak 12. travnja 2024. održan godišnji sastanak vodstva Planinske zveze 
Slovenije i vodstva Hrvatskog planinarskog saveza. PZS su predstavljali predsjednik Jože 
Rovan, potpredsjednici Martin Šolar i Jože Bobovnik te glavni tajnik Damjan Omerzu, a HPS 
predsjednik Darko Berljak, dopredsjednica Jadranka Čoklica, predsjednik Izvršnog odbora 
Igor Eterović, predsjednik Nadzornog odbora Hrvoje Kraljević i glavni tajnik Alan Čaplar.  
Podrobnija informacija nalazi se u pisanim materijalima za sjednicu, a objavljena je također 
i na web stranici HPS-a i PZS-a. Alan Čaplar na sjednici pruža dodatni osvrt na glavne teme 
sastanka (obnova prekograničnih planinarskih putova, iskustva s reguliranjem statusa 
planinarskih objekata, zaštita planinarske markacije, suradnja između stručnih komisija i 
radnih skupina HPS-a i PZS-a i dr.), a Darko Berljak podsjeća na teme i postignute dogovore 
sa susreta vodstva PZS-a i HPS-a nakon osamostaljenja Slovenije i Hrvatske prije 30 godina 
(reciprocitet i popusti na cijene noćenja članova PZS-a i HPS-a u planinarskim objektima u 
Sloveniji i Hrvatskoj, popust za članove PZS-a kupnju ulaznica u NP Paklenica). 
 

5. Zaštita planinarske markacije 
Izvršni odbor jednoglasno donosi odluku da se u Državnom zavodu za intelektualno 
vlasništvo pokrene postupak registracije planinarske markacije kao figurativnog žiga. 

 
6. Priprema materijala za sjednicu Skupštine HPS-a 

Predsjednik HPS-a Darko Berljak sazvao je sjednicu Skupštine HPS-a u subotu 8. lipnja 2024. 
s početkom u 11 sati, u dvorani hotela Sheraton u Zagrebu.  
Poziv s dnevnim redom objavljen je na mrežnoj stranici HPS-a. 
Temeljem članka 39, stavka 1, alineje 33, kojim je uređena nadležnost i obveza Izvršnog 
odbora HPS-a da podnosi izvješće o radu Skupštini te priprema potrebne materijale za 
sjednice Skupštine, Izvršni odbor pripremio je sljedeće radne materijale te ih upućuje 
Skupštini na odlučivanje: 

− Programsko izvješće o radu HPS-a u 2023. godini, 
− Financijsko izvješće za 2023. godinu, 
− Izvješće Nadzornog odbora, 
− Izvješće Suda časti HPS-a, 
− Pravilnik o sustavu natjecanja u HPS-u, 
− Pravilnik Komisije za alpinizam HPS-a, 
− Pravilnik Komisija za zaštitu prirode, 
− Pravilnik Komisije za planinarske putove HPS-a, 
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− Pravilnik Komisije za speleologiju HPS-a, 
− Pravilnik o dodjeli priznanja HPS-a, 
− Program rada HPS-a za 2025. godinu, 
− Financijski plan HPS-a za 2025. godinu. 

Predstavnicima u Skupštini iz izvan Zagreba pokrit će se troškovi putovanja, uz zamolbu da 
gdje god je to moguće, organiziraju i koriste zajednički prijevoz. 
 

7. Odluka o izmjenama i dopunama programa škola i tečaja u HPS-u 
Pozivom Izvršnog odbora krajem 2023. sve komisije koje provode školovanje u HPS-u bile su 
pozvane da provedu internu evaluaciju svojih programa školovanja i analiziraju njihovu 
primjenu te da, ako to smatraju potrebnim, predlože potrebne izmjene i dopune programa. 
Svoje prijedloge dostavile su komisije za školovanje, vodiče, planinarske putove, speleologiju 
i zaštitu prirode. Programi koje nadležne komisije predlažu su: 

• Program male planinarske škole 
• Program opće planinarske škole 
• Program više planinarske škole 
• Program tečaja za markaciste 
• Program speleološke škole 

Izvršni odbor jednoglasno usvaja izmjene i dopune programa male, opće i više planinarske 
škole te programe tečaja za markaciste i speleološke škole, prema prijedlozima stručnih 
komisija. 
 

8. Prigovor na postupak licenciranja planinarskih vodiča 
Izvršni odbor prima na znanje prigovor Vitomira Murganića. Izvršni odbor smatra da kod 
donošenja odluke Komisije za vodiče o postupku licenciranja nije došlo do narušavanja prava 
planinarskih vodiča da zatraže i dobiju produljenje vodičke licence prema uvjetima koji su 
jasno propisani i koji se ravnopravno primjenjuju na sve članove Vodičke službe HPS-a.  
 

9. Informacija o odluci PD/CA Elektroistra, Pula o prestanku upravljanja planinarskim 
skloništem Kremenjak na Učki 
Izvršni odbor zadužuje Komisiju za planinarske objekte da u konzultaciji s Istarskim 
planinarskim savezom i planinarskim udrugama s područja Istre potraži i predloži planinarsku 
udrugu koja bi bila spremna preuzeti i na odgovarajući način voditi brigu o planinarskom 
skloništu Kremenjak na Učki. 
 

10. Primanje udruga u članstvo HPS-a 
• Planinarsko društvo Višnjevica, Ravna Gora. Temeljem članka 20. Statuta HPS-a 

Planinarsko društvo Višnjevica, Ravna Gora prima se u članstvo HPS-a kao punopravna 
članica. 

 
11. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 

U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na 
sljedećim skupovima: 

• 10. 3. - HPD Gojzerica, Požega - Obiteljski pohod - Jadranka Čoklica 
• 19. 4. - PD Strahinjčica, Krapina, 125 godina planinarstva u Krapini - Darko Berljak 
• 21. 4. - DPIOUV Osmica, Karlovac otvorenje puta od Karlobaga do Baških Oštarija - 

Jadranka Čoklica 
• 29. 4. - HPD Kozjak, Kaštel Sućurac, 75 godina HPD-a Kozjak - Ivana Radonić 
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• 2. 5. - PD Opatija, završetak Male planinarske škole - Igor Eterović i Patricija Jedrejčić 
• 3. 5. - PD Psunj, Pakrac, Skupština PD-a Psunj - Mario Ripli 

Idući skupovi: 
• 21. 5. - PD Dilj gora, Slavonski Brod, Predstavljanje monografije povodom 100. 

obljetnice planinarstva u Slavonskom Brodu 
• 25. - 26. 5. - Dani hrvatskih planinara, Bilogora 

 
12. Razno 

• Planinarska obilaznica Dinara bit će otvorena 14. rujna 2024. u Kninu. U tijeku su 
terenski radovi uređenja planinarskih putova i kontrolnih točaka te priprema 
dnevnika. Igor Eterović obavješćuje članove Izvršnog odbora da su Davor Rogina i 
Jadranka Čoklica preuzeli zadaću koordiniranja preostalih poslova i pripreme 
otvorenja Planinarske obilaznice Dinara. 

• Zapažanja PD-a Mljet, Goveđari, o stanju putova i planinarstva na Mljetu – PD Mljet 
i Marin Perković obratili su se dužnosnicima HPS-a i komisijama za putove, vodiče i 
promidžbu nizom poruka kojima se traži sastanak i postupanje HPS-a u pogledu niza 
problema vezanih uz planinarstvo i turizam na Mljetu.  
U raspravi o ovoj temi članovi Izvršnog odbora iznose mišljenje da se HPS kao krovna 
nacionalna planinarska udruga ne može i ne treba miješati u lokalna pitanja između 
udruga, pojedinaca i javnih ustanova već da planinarske udruge i pojedince koje 
razvijaju planinarstvo kad god je to moguće treba upućivati da na lokalnoj razini sva 
pitanja rješavaju međusobnim dogovorom i suradnjom uz poštivanje zakonskih i 
podzakonskih propisa te akata i pravila HPS-a. Na sastanku koji je zatražio PD Mljet 
bit će dodatno razmotrena konkretna pitanja oko uređivanja registriranih 
planinarskih putova PD-a Mljet te prateća pitanja o razvoju planinarstva na otoku 
Mljetu. 

• PD Paklenica, Zadar. Izvršni odbor upućuje čestitke PD-u Paklenica na 125. obljetnici 
planinarstva u Zadru te će obilježavanje poduprijeti posudbom roll-up bannera. 
Utvrđuje se da, budući da se iz proračuna HPS-a ne podupiru pojedinačne 
manifestacije planinarskih udruga ne postoji uporište za pružanje financijske 
potpore. 

• Igor Eterović obavješćuje članove Izvršnog odbora o planiranom višemjesečnom 
boravku u Sjedinjenim Američkim Državama krajem 2024. i početkom 2025. godine 
radi poslovnih i obiteljskih razloga. U tom razdoblju sjednice Izvršnog odbora vodit će 
zamjenik predsjednika Izvršnog odbora Davor Rogina. 

 
 

Glavni tajnik HPS-a        Predsjednik IO HPS-a 
     Alan Čaplar                   Igor Eterović 
 


